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Tværgående uddannelsesudvalg, diplomingeniøruddannel-
sen 

Inviterede mødedeltagere 
Studieledere: Sara Grex 
ISN-forpersoner: Mads Peter Schreiber, Jens Christian Andersen, Ann Bettina 
Richelsen 
Studerende: Mads Gjeraae Eichler Hansen, Oliver Koch og Cecilie Lotte Ljungberg 
Andersen. 
Uddannelsesdekan:  Lars D. Christoffersen 
AUS: Jørgen Jensen, Camilla Nørring, Heidi Pedersen (under punkt 1) og Christina 
Boje Johannsen (referent). 

Afbud: Torben Knudby, Ulrich Krühne, Trine Eltang og Nete Sparre Hangel 

Referat 22. sep. kl. 10.30-12.30 

1. Velkommen v Lars Christoffersen
Der var intet til eventuelt.

2. Ny studiestart 2024 v Lars Christoffersen
Lars indledte punktet med at dele den feedback han har fået fra de stude-
rende efter udmeldingen om at der fra studiestart 2024 ikke længere skal
være rusture med overnatning. Han har bl.a. haft et møde med de stude-
rende i Oticon salen.

Begrundelsen for beslutningen er, at der er for få der deltager (54%) og
derfor får den oplevelse, som er med til at gøre dem til studerende på
DTU. PF’s bestyrelse oplever et stort pres og han opfordrede alle stude-
rende til at støtte dem. Bestyrelsen er ikke enige i beslutningen, men vil
gerne bidrage til udviklingen af den nye studiestart.

DUU havde følgende feedback til punktet:
- Der blev spurgt om der er lavet analyser på hvilke studerende der ik-

ke deltager og hvorfor? LDC refererede til en analyse Danmarks Eva-
lueringsinstitut har lavet, hvor 18% af alle kommende studerende
frygter at opleve de sociale aktiviteter i studiestarten som grænse-
overskridende1.

1 https://www.eva.dk/videregaaende-uddannelse/fjerde-kvindelige-studerende-frygter-
graenseoverskridende-studiestart 
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- Der er et stigende antal genoptagne studerende og de har ikke nød-
vendigvis behov for at deltage i endnu en studiestart. Dekanen slog 
fast at målsætningen ikke er at komme op på 100%.

- Jørgen fortalte at der er nedsat en arbejdsgruppe der skal definere 
målgruppen og deres forskellige brugerbehov. Udenlandske stude-
rende har brug for andet end danske studerende. Studiestarten skal 
være et relevant og godt tilbud for alle.

- Flere nævnte at studiestarten skal være fokuseret på, at få de nye 
studerende til at føle sig trygge og at de hører til. På DTU kan de få 
studiekammerater for livet. Et særligt kendetegn ved diplomingeniør-
uddannelsen er klasseundervisningstanken, som studiestarten skal 
understøtte.

- Der var en overvægt af medlemmer af DUU, der mente at studiestar-
ten skal være centreret om ens egen retning, og at give de nye stude-
rende et tilhørsforhold og en hverdag. Mødet med studerende fra an-
dre retninger, klubber og diverse. projekter kan man møde senere i 
studiet.

- Lars fortalte at arbejdstitlen tidligere har været studiestartsfestival. PF 
har givet udtrykt for, at det giver associationer til fest og ballade, 
hvorfor der nu arbejdes med begrebet ”Student Fair”.

- Sara fortalte om fordelene ved at tale med ældre studerende og 
alumner fra ens retning som en slags rollemodel der kan hjælpe de 
kommende studerende. Uddannelse er et erhvervsnetværk.

- En nævnte at der engang var ”Rus-bog” som havde den fordel at man 
havde samlet al indhold ét sted. I dag er der spredt på Inside, Learn 
og dtu.dk som er sværere at navigere i.

3. ChatGPT v Lars Christoffersen
Lars indledte punktet med at fortælle lidt om baggrunden for arbejdet med
dokumentet om AI/ ChatGPT og bad DUU om feedback.

Der er i mødeindkaldelsen sendt følgende spørgsmål ud:
Hvad tænker I om dokumentet, fremstår det klart?
Opfylder dokumentet vores behov på nuværende tidspunkt?
Er der særlige opmærksomhedspunkter i forhold til det videre arbejde?

- Flere i DUU understregede at vi skal ruste de studerende til at være
mere kildekritiske end tidligere. Hvordan kontrollerer man hvad der er
rigtig og sikker viden?

- Flere i DUU synes ikke dokumentet var konkret nok og manglede ek-
sempler der var brugbar og operationelle for underviserne.

- Der blev talt om et forum hvor man indsamler state of the art eksem-
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pler på tværs af institutterne 
- ChatGPT ændrer sig hele tiden, så vi skal løbende opdatere eksem-

pler.
- Sara fortalte, at på innovation Pilot har de studerende fået lov til at

bruge ChatGPT til at igangsætte en tekst eller komme med et udkast.

4. Orientering om og diskussion af uddannelsesreformen v/ Jørgen
Jensen og Lars Christoffersen

Lars bad om input fra DUU:
- Der var bred enighed om, at vi skal promovere erhvervskandidatud-

dannelsen endnu mere, både for diplomingeniører og civilbachelorer.
F.eks. DSE messen og Åbent hus.

- Der var medlemmer der satte spørgsmålstegn ved hvorfor vi prøver
at lægge op til at diplomingeniørstuderende skal tage en kandidatud-
dannelse.

- Flere understregede at fleksibiliteten i erhvervskandidatuddannelsen
skal fremhæves som et plus.

- Der var forslag om at lave strategiske alliancer med erhvervsmiljø-
er/clustre. Pilotforsøg: de nærtliggende ingeniørvirksomheder.

- Cecilie Ljungberg Andersen læser en erhvervskandidat mens hun ar-
bejder hos Haldor Topsøe. Det var svært for virksomheden at forstå
hvad en erhvervskandidat er og skal og det var svært at finde oplys-
ninger om ordningen.

- Det kan være svært for en virksomhed at binde sig til en person i 4 år. 
Her kan diplomingeniørstuderende have en fordel i, at de eventuelt
har taget deres praktik i virksomheden.

5. Eventuelt og næste møde
Cecilie fortalte at der er udfordringer med ca. 40 diplomingeniørstuderen-
de, der ikke har bestået det tidligere programmeringskursus. Det er derfor
et bindende kursus, men de kan ikke få hjælp til at bestå. Kurset udbydes
ikke længere da det er erstattet af et nyt PG-kursus. Christina Boje Jo-
hannsen vil følge op.

Lars takkede for en god forslag og input på mødet.

6. Meddelelser

6.1. Sommeroptag
DTU har i år samlet set optaget færre studerende på bachelor- og diplom-
ingeniøruddannelserne, fordelt med en lille stigning på bacheloruddannel-
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serne og et fald på 14% på diplomingeniøruddannelserne. Der har ellers 
været en stigende søgning, men et politisk krav om at reducere antallet af 
studiepladser. De endelige optagelsestal opgøres den 1. oktober 2023. se 
nyheden fra DTU’s hjemmeside:   
DTU optager færre studerende på trods af flere ansøgere 

 
6.2. Udpegning af studieledere 
Der er udsendt mail om gen/ny-udpegning af studieledere for den kom-
mende udpegningsperiode 1. januar 2024 – 31. december 2026. Deadline 
for indstillinger er den 11. okt. 2023.  

https://www.dtu.dk/nyheder/alle-nyheder/dtu-optager-faerre-studerende-paa-trods-af-stigning-i-ansoegninger?id=92ef33ea-8276-468c-9918-4b261a40a4d8
https://www.dtu.dk/nyheder/alle-nyheder/dtu-optager-faerre-studerende-paa-trods-af-stigning-i-ansoegninger?id=92ef33ea-8276-468c-9918-4b261a40a4d8
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